



Mediterranean Gardening France

Minutes of Annual General Meeting, 23 June 2016, Marsillargues

Present: see list attached

1. Welcome

The President welcomed participants, some of whom, like Maria Sansoni from Germany, had come a long way to attend. She then introduced Eric Dubois, owner of the Pépinière de la Grande Calinière nursery and garden, who also welcomed attendees. The President thanked Chantal and André Guiraud for organising the AGM and the programme of visits. The members of the Management Committee (MC) introduced themselves. The MC would welcome more members and encourages people to volunteer. Participants were asked to ensure that they had voted and Alec Cobb and Sandra Cooper were tasked with counting the votes. The Secretary emphasised that only members who had attended last year's AGM were entitled to vote for approval of the minutes of that meeting. The Secretary read out the list of apologies (attached).

2. Approval of minutes of last year's AGM

Proposed by Tim Akitt, seconded by Sandra Cooper, approved unanimously.

3. President's Report

This is our third AGM and the association now feels well-established and has its infrastructure comfortably in place. One of the most important factors in making everything work so well is the number of members who contribute by organising and hosting events, by posting items on the forum, by taking photographs and writing reports and by thinking up ideas for future activities

In the last 12 months, membership has continued to grow and well over half the members have participated by attending an activity or contributing something for the website.

An important development this year has been the expansion of our 'umbrella' organisation, Mediterranean Gardening International (MGi). We now have five member societies, including partners in Australia and South Africa, which brings new opportunities for sharing information and making gardening friendships. This was particularly clear at the very successful international conference in Portugal, in April, which a number of us attended.

4. Secretary's Report

MGF currently has 238 members. 76% are anglophone and 24% francophone. 86% have addresses in France, spread over 18 *départements*, the majority in the Var, the Vaucluse, Hérault and the Alpes-Maritimes. 74% are listed in the MGF Directory.

5. Treasurer's Report

The Treasurer presented the Balance Sheet and Income & Expenditure Account for 2015 and spoke briefly about expenses to date in 2016. (All accounts are posted on the MG*i* Forum). He then mentioned that due to a high number of last-minute cancellations for AGM events, there will be a shortfall which will be covered by the society. The MC proposes that members who book a meal and then cancel at the last minute should be asked to pay the cost of the meal. There was general agreement on this point.

The financial reports were approved by a majority of voters. 2 persons voted against the motion and 6 abstained.

6. Election of members of the Management Committee

Michèle Bailey and June Grindley were re-elected to the Management Committee. Alec Cobb and Sandra Cooper were thanked for counting the votes.

7. Report on website

Ian Davis (ID) explained the new features of both the MGF and MG*i* websites. The latter site now features book reviews and reports on international events such as the recent conference in Portugal. MGF would welcome more book reviews by members, in any language. These should be sent to Marjorie Orr at marjorie@astroinform.com. Due to the international membership of MG*i*, this website is for the most part in English. A member asked if a translation facility could be added. ID will look into this.

The President read out a message from Duncan Munford (not present) complimenting ID and Michèle Bailey for their work on the website, particularly in respect of the new section on gardening for wildlife.

8. Seed Exchange

Chantal Guiraud (CG) reported that there had only been 7 orders for seeds so far this year. Reasons for the decline in orders are unknown. A member suggested that it was because sowing seed often failed. Damping-off was a particular problem. There was a discussion about potential solutions: mixing perlite or sand with the compost to facilitate drainage, covering the seed with fine gravel and only planting a very small number of seeds in each pot. A member suggested holding another seed workshop, but it was pointed out that one had been held recently which only attracted a small number of participants. Another member suggested a photo-report on seed-sowing on the website.

CG then said that very few members take books out of the MGF library and that she would welcome suggestions as to how the library might best be used. There are two

new titles available: “Jardins de Portugal” by Cristina Castel-Branco (in Portuguese) and “Gardening with Less Water” by David A. Bainbridge (review of the latter available at <http://www.mediterraneangardeninginternational.org/Reviews.htm>).

9. Any other business

The President reported that the first successful MG*i* conference hosted in 2016 by the Mediterranean Gardening Association of Portugal had inspired MGF and Mediterranean Plants and Gardens (our partner organisation in the UK) to carry on the tradition in the future. Accordingly, MGF proposes organising an MG*i* conference next year in Aix-en-Provence. The proposed theme of the conference is the relationship between art and gardening, with emphasis on the work of Cézanne. Planning is in an early stage and members will be kept informed as plans progress. Anyone wishing to help will be welcome.

Participants

Tim Akitt
Basil Allsopp
Paula Allsopp
Michèle Auvergne
Daniel Auvergne
Michèle Bailey (Secretary)
Marie-Claude Baro
Claudette Beneluz
Evelyne Biollet
Elisabeth Burger
Alec Cobb
Sylvia Cobb
Sandra Cooper
Ian Davis (Information Manager)
Lesley Dean
Katharine Fedden
Julia Fogg
Laure de France
Bob Godfrey
Liz Godfrey
Elisabeth Gratraud
June Grindley
André Guiraud (Treasurer)
Chantal Guiraud (Seed List/Library)
Miles Halford
Rosemary Halford
Hilary Ivey
Liliane Leclercq
Roland Leclercq
Chantal Maurice
Malcolm McIntyre
Monique Mirès
Gill Pound
Jenny Ritchie
Sara Robinson
Maria Sansoni

Christine Savage (President)
Sue Shearer
Martin Stead
Vivien Stead
Jacques Thompson
Liz Thompson

Apologies

Didier Amouroux
Adrian Aspell-Science
Emily Aspell-Science
Annette Bauer-Hahn
Fritz Bauer-Hahn
Marianne Beith
Guy Bisaillon
Linda Bisaillon
Susan Blunt
Jenny Bovaird
Ann Bracey
David Bracey
Tilly Chambers
Gill Clarke
Peter Clarke
Dr. Peter Clarke
Carol Connolly
Anthony Daniels
Nicola D'Annunzio
John Fielding
Brigitte Frèrebeau
Jean Gratraud
Lynn Hall
Anne-Marie Holland
Ray Holland
Frances Horne
Joan Jenkin
Larry Jenkin
Julie Kinney
Basil Lawrence
Lisa Lawrence
Eric Legrand
Françoise Legrand
Elisabeth Marriott
Guy Marriott
Heather Martin
David Mason
Helen Mason
Catriona McLean
Joanna Millar
Duncan Munford
SallyAnn Neame
Annie Nivière
Hubert Nivière
Marjorie Orr
Penny Parkinson
Anthony Russell
Pamela Steele
Bill Sutton
Olive Sutton

Geoffrey Thompson
Jocelyn Van Riemsdijk
Nic Wright



Mediterranean Gardening France

Compte rendu de l'Assemblée Générale du 23 juin 2016 à Marsillargues

Participants: voir liste ci-dessous

1. Accueil

La Présidente a accueilli les participants, dont certains, comme Maria Sansoni de l'Allemagne, étaient venus de loin. Ensuite elle a présenté Eric Dubois, propriétaire de la Pépinière de la Grande Calinière, qui lui aussi a fait un bref discours d'accueil. La Présidente a remercié Chantal et André Guiraud, organisateurs de l'AG et du programme de visites. Les membres du Comité d'Administration (CA) se sont présentés. Le CA accueillerait volontiers de nouveaux membres et encourage les intéressés à se porter volontaire. La Présidente a demandé à tous les participants de ne pas oublier de voter. Alec Cobb et Sandra Cooper ont été désignés pour compter les votes. La Secrétaire a souligné que seules les personnes qui avaient participé à l'AG de l'année dernière avaient le droit d'approuver le compte rendu de cette réunion. La Secrétaire a lu la liste d'excuses (ci-dessous).

2. Approbation du compte rendu de l'AG de l'année dernière

La motion a été proposée par Tim Akitt, appuyée par Sandra Cooper et approuvée à l'unanimité.

3. Rapport de la Présidente

A l'occasion de sa troisième AG, la société se sent bien établie et bien structurée. En ce qui concerne son bon fonctionnement, l'un des facteurs les plus importants est le nombre de membres qui contribuent en organisant et en accueillant des activités, en postant sur le Forum, en fournissant des photos et des rapports et en suggérant des activités futures.

Au cours des derniers 12 mois, le nombre de membres n'a cessé d'augmenter et plus de la moitié des membres ont participé à une activité ou ont contribué au site internet.

Cette année, une évolution importante s'est produite : l'expansion de notre communauté de sociétés « Mediterranean Gardening International » (MGi). Celle-ci compte maintenant cinq sociétés, y compris en Australie et en Afrique du Sud. Cette évolution nous offre davantage d'opportunités pour partager nos connaissances et pour se faire des amis. La preuve en est la grande réussite de la conférence internationale qui a eu lieu au Portugal en avril, à laquelle bon nombre d'entre nous ont assisté.

4. Rapport de la Secrétaire

Aujourd'hui MGF a 238 membres, dont 76% sont anglophones et 24% francophones. 86% possèdent une adresse en France, dans 18 départements. La majorité se trouve dans le Var, le Vaucluse, l'Hérault et les Alpes-Maritimes. 74% figurent dans le répertoire des membres.

5. Rapport du Trésorier

Le Trésorier a présenté le bilan et les recettes et dépenses pour l'exercice 2015 et les dépenses jusqu'au 23 juin 2016. (Tous les rapports financiers se trouvent sur le Forum MGi). Il a ensuite informé la réunion que le nombre élevé de personnes ayant annulé à la dernière minute leur participation aux événements de l'AG a occasionné une perte, qui sera couverte par la société. Le CA propose de demander aux personnes qui annulent un repas à la dernière minute de payer le prix du repas. La réunion a marqué son accord à cette proposition.

Les rapports financiers ont été approuvés par la majorité des votants (57). 2 personnes ont voté contre la motion et 6 personnes se sont abstenues.

6. Election des membres du Comité d'Administration

Michèle Bailey et June Grindley ont été réélues au CA. La Présidente a remercié Alec Cobb et Sandra Cooper d'avoir compté les votes.

7. Rapport sur le site internet

Ian Davis (ID) a parlé de l'évolution des sites MGF et MGi. Ce dernier comporte maintenant des critiques de livres ainsi que des rapports sur des événements internationaux tels que la récente conférence au Portugal. Davantage de critiques de livres (dans n'importe quelle langue) seraient les bienvenues. Envoyez-les à Marjorie Orr (marjorie@astroinform.com). Le site de MGi est pour la plus grande partie en langue anglaise, à cause du caractère international de ses sociétés-membres. Un participant a demandé si un logiciel de traduction pouvait être incorporé au site. ID examinera cette question.

La Présidente a lu à haute voix un message de Duncan Munford (en son absence). Il félicite ID et Michèle Bailey pour leur travail sur le site internet, en particulier pour la nouvelle section sur le jardinage pour la faune.

8. Echange de graines

Chantal Guiraud (CG) n'a reçu que 7 commandes de graines cette année. On ne connaît pas la raison de ce déclin. Un participant a suggéré que l'échec fréquent des semences en était la raison principale, surtout à cause de la fonte des semis. Des solutions potentielles ont été suggérées par les participants : mélanger la perlite ou le sable avec le terreau pour faciliter le drainage, couvrir les graines avec du gravier fin, ne mettre qu'une toute petite quantité de graines dans chaque pot. Un participant a demandé si MGF pourrait organiser un atelier sur les semences, mais il s'avère qu'il y

en a eu un tout récemment, qui a attiré très peu de participants. Un autre participant a suggéré un reportage photo sur le site internet à propos des semences.

Ensuite CG a informé la réunion que très peu d'adhérents empruntent des livres de la bibliothèque MGF. Elle aimerait recevoir des suggestions quant à une meilleure utilisation de la bibliothèque. Il y a deux nouveaux titres disponibles: "Jardins de Portugal" de Cristina Castel-Branco (en portugais) et "Gardening with Less Water" de David A. Bainbridge (vous trouverez une critique de ce dernier ici : <http://www.mediterraneangardeninginternational.org/Reviews.htm>).

9. Divers

La Présidente a dit que la réussite de la première conférence MG*i* organisée en 2016 par la « Mediterranean Gardening Association of Portugal » a inspiré MGF et « Mediterranean Plants and Gardens » (notre association-sœur au Royaume-Uni) de perpétuer la tradition à l'avenir. Donc, MGF propose d'organiser une conférence MG*i* l'année prochaine à Aix-en-Provence. Le thème proposé concerne les rapports entre l'art et le jardinage, en mettant l'accent sur l'oeuvre de Cézanne. Le projet est dans une phase initiale et MGF tiendra les adhérents au courant de tout progrès. Des offres d'aide de la part des adhérents seraient bienvenues.

Participants

Tim Akitt
Basil Allsopp
Paula Allsopp
Michèle Auvergne
Daniel Auvergne
Michèle Bailey (Secrétaire)
Marie-Claude Baro
Claudette Beneluz
Evelyne Biollet
Elisabeth Burger
Alec Cobb
Sylvia Cobb
Sandra Cooper
Ian Davis (Information Manager)
Lesley Dean
Katharine Fedden
Julia Fogg
Laure de France
Bob Godfrey
Liz Godfrey
Elisabeth Gratraud
June Grindley
André Guiraud (Trésorier)
Chantal Guiraud (Liste de grains/bibliothèque)
Miles Halford
Rosemary Halford
Hilary Ivey
Liliane Leclercq
Roland Leclercq
Chantal Maurice
Malcolm McIntyre
Monique Mirès
Gill Pound
Jenny Ritchie
Sara Robinson
Maria Sansoni

Christine Savage (Présidente)
Sue Shearer
Martin Stead
Vivien Stead
Jacques Thompson
Liz Thompson

Excuses

Didier Amouroux
Adrian Aspell-Science
Emily Aspell-Science
Annette Bauer-Hahn
Fritz Bauer-Hahn
Marianne Beith
Guy Bisaillon
Linda Bisaillon
Susan Blunt
Jenny Bovaird
Ann Bracey
David Bracey
Tilly Chambers
Gill Clarke
Peter Clarke
Dr. Peter Clarke
Carol Connolly
Anthony Daniels
Nicola D'Annunzio
John Fielding
Brigitte Frèrebeau
Jean Gratraud
Lynn Hall
Anne-Marie Holland
Ray Holland
Frances Horne
Joan Jenkin
Larry Jenkin
Julie Kinney
Basil Lawrence
Lisa Lawrence
Eric Legrand
Françoise Legrand
Elisabeth Marriott
Guy Marriott
Heather Martin
David Mason
Helen Mason
Catriona McLean
Joanna Millar
Duncan Munford
SallyAnn Neame
Annie Nivière
Hubert Nivière
Marjorie Orr
Penny Parkinson
Anthony Russell
Pamela Steele
Bill Sutton
Olive Sutton

Geoffrey Thompson
Jocelyn Van Riemsdijk
Nic Wright

